

Referat af møde i Seniorsammenslutningens Landsbestyrelse

d. 18/2 – 19/2 2026

Mandag kl. 11.00 – 16.00 og tirsdag kl. 9.00 – 15.00 begge dage i Kvæsthuset

Deltagere: Lissi Skodborg Jørgensen, Lene Tronholm Larsen. Gitte Krogh, Ulla Lassen

Referent: Ulla

1. Godkendelse af dagsorden og forberedelse af mødet med Harun

Vi godkendte og prioriterede i dagsordenen, for at skabe et overblik over dagenes forløb og indhold.

Obs at vi skal have konkretiseret, hvad vi vil snakke med Harun om næste gang, fordi han gerne vil have punkterne på forhånd.

Nyt fast punkt på dagsorden efter Haruns ønske er gensidig orientering.

Selvom punkterne ligger fast skal vi stadig have snakken om det på vores første dag.

Dog stadig mulighed for at tage noget op under evt.

2. Møde med Harun. Desuden deltager Camilla fra afdelingen for politik, profession og analyse i DSR og Susanne.

a) Har samtalen med Bo Barfoed ført mere med sig fra DSR's side? - i forhold til Beredskab med involvering af seniorsygeplejersker.

Harun fortæller at Bo har fokus på den tekniske del af og oprette en liste over sygeplejersker, der kan indkaldes ved behov, hvor DSR har fokus på det politiske plan. Bo har ikke meldt tilbage efterfølgende.

Dorte har været ude og markere sig rundt omkring i forhold til sundhedsberedskabet.

Nyt initiativ fra sundhedsstyrelsen der er nedsat en arbejdsgruppe der skal arbejde med det. Som det er nu, er det de enkelte regioner, der bestemmer hvad der skal være af beredskab. Og det er ikke nok. Brug for overordnet styring

Camilla fortæller at der overvejes en undersøgelse af seniorer, hvor der også overvejes et spørgsmål om mulig deltagelse i beredskab.

b) Seniorkonference / Seniorer, deres arbejdsliv og tilbagetrækning fylder meget i det politiske landskab, og alt tyder på, at det bliver et stort emne til det kommende folketingsvalg. Ældreministeriet har nedsat henholdsvis Rådet og Alliancen for et Aldersvenligt Danmark, hvor Harun har en plads i Alliancen.

Seniorkonferencen arrangeret af Senior Fokus er vi enige om at vi ikke bruger mere energi på, da temaet er Seniorer på arbejdsmarkedet og mere rettet mod det private arbejdsmarked.

Hvad angår Rådet og Alliancen for et Aldersvenligt Danmark fortæller Harun at dem, der sidder i Rådet er udpeget af ministeriet og at DSR ikke har en plads der. DSR sidder i Alliancen. Sundhedsfagligt input er DSR's fokus. Fleksibel tilbagetrækning er i fokus.

Link til: Rådet for et aldersvenligt Danmark:

<https://aeldremin.dk/ressortomraadet/raadet-for-et-aldersvenligt-danmark>

c) Hvor og hvordan arbejdes der med DSR's politiske udspil? (Sygeplejersker for et sundere samfund)

DSR prøver at lave lobby arbejde så bredt som muligt bl.a. i Sundhedsrådene rundt i regionerne. Der er afsat penge til sundhedsrådenes arbejde og DSR forsøger at sætte fokus på at sygeplejefaglige kompetencer skal udbygges. For eks. at mange flere sygeplejersker i det nære sundhedsvæsen skal have uddannelsen "Borgernær sygepleje".

d) Værdighedsreformens betydning - behov for flere sygeplejersker i dette felt.

DSR laver lobbyarbejde for at der er brug for flere sygeplejersker og bedre kompetencer som f.eks. APN-sygeplejersker.

e) Krav og håb for den kommende overenskomstforhandling?

Camilla orienterer om at DSR's fokus er dels større valgfrihed mellem frihed og løn/pension. Dels overtidsbetaling for deltidsansatte, og børnerettigheder, ret til /mulighed for barns 3. sygedag. Retning af mere selvbestemmelse.

f) Ønske om møde med HB.

Vi i Seniorsammenslutningen føler os lidt usynlige i organisationen og har talt om at vores budget er svært at få til at hænge sammen. Er ikke reguleret i de sidste mange år og alting stiger.

Der er ikke tradition for at udvalg får foretræde. Harun og Susanne foreslår at vi mødes med den nye direktør i stedet, så vi af den vej bliver synlige i organisationen og får mulighed for at argumenterer for et større budget til vores arbejde. Susanne vil forsøge at få et møde i stand.

Anbefaler at vi går til vores formænd ude i kredsene. Harun foreslår et årligt evt. virtuelt statusmøde med kredsene en kreds ad gangen, hvor Harun også deltager.

3. Møde med Susanne

- a) Da flere af Kontaktudvalgene selv sender f.eks. programmer og informationer ud til alle deres seniorer og dermed belaster deres egen mailpostkasse har vi spurgt til en løsning på dette. Christian Fiege fra IT-afdelingen har kigget på muligheder og fortæller at det kunne være en mulighed at vi får en mailpostkasse. Senior. En konto som vi logger på og så virker den som en almindelig Outlook, der derfor også er begrænset i det antal mails, der kan udsendes pr gang. En anden mulighed er at sende ud som Nyhedsbrev. Det er en anden måde at sende mange informationer ud til mange på en gang, hvor der ikke er de samme begrænsninger som ved en almindelig mail. Vi overvejer og arbejder videre med det ved næste møde.
 - b) Opfølgning på SharePoint. Vi øver os i at bruge det, men vi har brug for at få lavet en bedre struktur på mapperne, så det bliver nemt at finde de ønskede dokumenter. Aftalt at Ulla forsøger at lave en struktur, som vi kan kigge på og rette endelig til næste gang.
 - c) De nye vedtægter er rettet til og ligger på nettet. Susanne har desuden et antal med i papirudgave til uddeling ved vores møde med Kontaktudvalgene.
 - d) Ulla spørger ind til hvordan proceduren er i forhold til at få opdateret vores mailinglister med Kontaktudvalgsformænd, der skal modtage referater fra Landsbestyrelsen, nu hvor der skal være valg til Kontaktudvalgene rundt i Kredsene i løbet af foråret. Der er ingen central procedure for det. Så Ulla sender en forespørgsel ud sammen med referatet om de vil melde tilbage til Ulla om evt. ændringer.
4. Budget for 2026, herunder principper for kørselstilskud til medlemmerne. Når vi regner på estimerede udgifter, er der ikke penge nok til at give både kørselstilskud og kvalificeret indhold på de møder, vi ønsker at afholde for vores medlemmer, så vi aftaler at vi vil prioritere indholdet på vores møder med kontaktudvalg, generalforsamling mm. i stedet for kørselstilskud.
 5. Nyt fra kredsene

Nord	Formand Anna-Lise er gået af. Næstformand overtager indtil efter valg i april
Syd	Der har været afholdt valg i Esbjerg.
Midt	Kontaktudvalget er blevet reduceret til 7 i udvalget
Øst	
Kbh.	
Sjælland	
 6. Evaluering af 1. møde med Landsbestyrelse og Faglige Seniorer involverede. Der var en del afbud. Der kom ikke så meget konkret ud af det. Brugte tid på at tale os ind på hinanden. Forhåbentligt bliver næste møde mulighed for et spadestik dybere. Forventning at vi alle skal være med til næste møde herefter aftale om, hvem der fortsætter arbejdet.



7. Program til møde mellem Kontaktudvalgene og Landsbestyrelsen d. 30. april

10.30	Ankomst mulighed for kaffe
10.45	Velkomst ved formand Lissi
11.00 - 12.30	Mette Gammelgaard Tema om dilemmaer i forhold til aktiv dødshjælp
12.30 – 13.30	Frokost
13.30 – 14.15	Orientering om Landsbestyrelsens arbejde ved Gitte Orientering om samarbejdet med Faglige seniorer ved Lissi Drøftelser/spørgsmål
14.15 -14.30	Kaffepause
14.30 – 15.00	Fortsatte drøftelser Opsamling, evaluering og afrunding ved Lissi
Kl.15	SLUT

Indbydelse skal indeholde program tilmeldingsfrist søndag d. 12.4. Gitte modtager tilmelding. Opfordring til at indsende evt. spørgsmål på forhånd.

Ulla formulerer indbydelsen.

Ulla sender ud ca 15.3.26 til formændene for kontaktudvalgene.

Evaluering tages mundtlig i afrunding.

Vi mødes kl 10

8. Procedurebog. Vi aftaler at vi skal have fordelt hvem der tager hvilke områder. Opgaven bliver at flytte og redigere relevant ind i den samlede procedurebog og få slettet resten. Der skal evt. bevares noget historik. Tages op igen på næste møde.

9. Opsamling på bestyrelseskursus - næste skridt?

Vi var enige om at fokus på bestyrelseskursus ikke var helt det vi synes vi har behov for. Måske vi skal have formuleret en evaluering. Hvordan bringer vi det videre?

10. Hvordan får vi tiltrukket seniorsygeplejersker til Landsbestyrelsesarbejdet. Vi tager det op næste gang.

11. Evt.

Der blev sendt nyhedsbrev ud i januar. Evaluering af dette.
Vi arbejder videre med det næste gang.